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Protokół Nr 39/2023 

z posiedzenia komisji budżetowej odbytego w dniu 23 marca 2023r. 

  

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Jadwiga Łopatowska  

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności do 

niniejszego protokołu.  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Strąk i Skarbnik 

Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa 

KZN Świętokrzyski spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, 

b. zatwierdzenia wniosku  o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej KZN Świętokrzyski spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością, 

c. zmian w budżecie Gminy na rok 2023, 

d. zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040, 

e. określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 

za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na 

terenie Gminy Pierzchnica. 

2. Sprawy różne. 

 

Ad 1.a)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

             wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN 

Świętokrzyski spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. Poprosiła Burmistrza o informację w 

sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że sprawa dotyczy przystąpienia do spółki pod nazwą 

Społeczna inicjatywa Mieszkaniowa KZN Świętokrzyski spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością. Mówił, że jak wcześniej informował dotyczy to przedsięwzięcia mającego 

na celu wybudowanie budynku wielomieszkaniowego, była o tym informacja w gazetce 

lokalnej. Było w tej sprawie wstępne spotkanie i jeśli gminy do końca marca podejmą uchwały 

to 4 kwietnia 2023r. zostanie zawarty akt intencyjny. W tej chwili jest około 18 gmin z 

województwa świętokrzyskiego, które zgłosiły akces do tego projektu. Przystąpienie do tej 

spółki pozwoli na wystąpienie do ministerstwa o pozyskanie kwoty trzech milionów złotych, 

którą gmina przekaże do spółki w formie udziału dla spółki, która będzie budować oraz gmina 

przekaże grunt pod budowę budynku. Całą inwestycję będzie realizować powołana spółka, 

częściowo z dotacji częściowo z kredytu. Mówi się, że może być kilkuprocentowy wkład 

mieszkańców ale nie wiadomo jak to będzie. Jak będzie powołana spółka to prezes będzie 

szczegółowo to organizował. W tej chwili wpływają zgłoszenia osób zainteresowanych 
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wynajmem mieszkania, zbierane są deklaracje wstępne żeby mieć rozeznanie ile jest osób 

chętnych. Ostateczna lista będzie jak spółka będzie przystępować do projektowania wtedy 

zostaną zaproszone te osoby, będą konkretne warunki i będzie ostateczna deklaracja czy ktoś 

wchodzi w ten projekt czy nie. 

Powiedział, że do tej sprawy są trzy projekty uchwał pierwszy to wyrażenie zgody na 

utworzenie spółki, drugi to zatwierdzenie wniosku o wsparcie z Rządowego Funduszu 

Mieszkalnictwa i trzeci dotyczy określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i 

akcji w spółkach prawa handlowego przez Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica. Szacuje się 

żeby gdzieś do końca 2025r. budynek był oddany do użytku. Szacuje się wybudowanie od 12 

do 20 mieszkań, tyle żeby nie stały puste mieszkania, bo z pobieranych czynszów będzie 

spłacana część kredytu. Najemcy mieszkań będą mogli wykupić je na własność.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN 

Świętokrzyski spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w związku z tym przewodnicząca 

komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN 

Świętokrzyski spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Ad 1.b)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

             zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej KZN Świętokrzyski spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. Poinformowała, 

że była mowa już o tym projekcie uchwały w poprzednim punkcie także przystąpi od razu do 

wypracowania opinii o projekcie. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na 

sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej KZN 

Świętokrzyski spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w związku z tym przewodnicząca 

komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa 

na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej KZN 

Świętokrzyski spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Ad 1.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

             określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania  udziałów i akcji w spółkach prawa 

handlowego  przez Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica i poinformowała, że to samo 

dotyczy tego projektu co w punkcie poprzednim. 
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Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie określenia zasad 

wnoszenia, cofania i zbywania  udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego  przez 

Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod 

głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania  udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego  

przez Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica. 

Ad 1.d) Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie zmian  

            w budżecie Gminy na rok 2023 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie 

proponowanych zmian. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmniejsza się plan 

dochodów budżetowych o kwotę 1 418 551 zł oraz zmniejsza się plan wydatków budżetowych 

o kwotę 1 328 551 zł.  

Omówił szczegółowo zmiany w dochodach budżetu określone załącznikiem Nr 1 - Plan 

dochodów oraz zmiany w wydatkach budżetu określone załącznikiem Nr 2 - Plan wydatków 

do projektu uchwały. Omówił również zmiany jakie wprowadza się w załączniku Nr 3 Limity 

wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2023 roku, w załączniku 

Nr 4  Zadania inwestycyjne roczne w 2023 r., w załączniku Nr 5 Plan przychodów i rozchodów 

budżetu w 2025 r. i w załączniku Nr 6 Dotacje podmiotowe w 2023 roku. Poinformował, że 

będzie autopoprawka, która nie jest jeszcze gotowa ale na sesji będzie ponieważ zachodzi 

konieczność wprowadzenia środków na wypłatę dodatku elektrycznego oraz dodatku do gazu 

o kwotę 6 951,27 zł. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy na rok 2023 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod 

głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o proponowanych zmianach w budżecie 

gminy. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Gminy na rok 2023. 

Ad 1.e)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie zmian  

             w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica 

na lata 2023-2040 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzanych projektem uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy na rok 2023, który omawiał przed chwilą oraz zmianami w budżecie 

wprowadzonymi zarządzeniami Burmistrza od ostatniej zmiany w wieloletniej prognozie 

finansowej. Omówił wprowadzane zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa 

na lata 2023-2040 i w załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2023-
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2026, które szczegółowo przedstawia objaśnienie do zmian w WPF stanowiącym załącznik  

Nr 3 do projektu uchwały.  

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040 

w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały.  

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian 

w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 

2023-2040. 

Ad 1.f)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

             określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Pierzchnica i przedstawiła 

brzmienie projektu. Poprosiła Burmistrza omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że w ubiegłym roku zmieniła się ustawa o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach, która nakłada obowiązek, że musi być przeprowadzana 

kontrola gospodarstw domowych, w których jest szambo albo oczyszczalnia przydomowa. 

Wywóz nieczystości musi być realizowany wyłącznie przez podmioty, które mają stosowne 

zezwolenie. Zgodnie z przepisami rada uchwala maksymalne stawki opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Będzie obowiązek wywozu z szamba co 

najmniej raz na pół roku, a z oczyszczalni przydomowej raz na rok i to musi być 

udokumentowane. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie określenia 

górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Pierzchnica w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały.  

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Pierzchnica. 

Ad 2.Sprawy różne. 

 Radna Joanna Litwin wystąpiła żeby ze dwa samochody kruszywa wywieźć na drogę 

do Lizaw, bo są bardzo duże doły. 

 Burmistrz poinformował, że planuje się jak co roku większą akcję wożenia kruszywa 

na drogi. Po świętach zrobi się przetarg, bo ustawa o zamówieniach publicznych obowiązuje i 

będzie się wozić. Doraźnie jak jest jakaś potrzeba to zostanie wysłany samochód kruszywa żeby 

przywrócić przejazd. 
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 Przewodnicząca komisji zapytała czy wiadomo kto będzie zajmował się koszeniem 

placów zabaw i terenów koło świetlic. 

 Burmistrz odpowiedział, że nie jest jeszcze ustalone kto będzie zajmował się koszeniem. 

 Burmistrz poinformował, że będzie mówił o tym na sesji ale w kwestii rozważenia, bo 

zmienił się Kodeks wyborczy i najprawdopodobniej będą nowe obwody głosowania. Zgodnie 

z ustawą w miejscowościach, które mają co najmniej 200 mieszkańców z automatu może być 

utworzony obwód głosowania. W tej sytuacji może powstać obwód głosowania w 

Pierzchniance, Osinach, Maleszowie i w Podlesiu. Jest również możliwość utworzenia obwodu 

głosowania tam gdzie jest okręg wyborczy np. Wierzbie i Strojnów tylko trzeba zebrać podpisy 

mieszkańców o utworzenie obwodu głosowania. Tak samo jeśli chodzi o Górki, bo okręg 

wyborczy obejmuje miejscowości Górki, Brody i Kalinę Górecką. Powiedział, że te obwody 

co były dotychczas pozostają, a będą ewentualnie tworzone nowe.              

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła  posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S.Kielesiński                                                                    

         Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                                  Jadwiga Łopatowska 

 


